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Mir soen op dëser Platz all eise Wieler e ganz grousse 
MERCI fir déi 10 812 Stëmmen mat deenen si eis hiert 
Vertrauen ausgedréckt hunn a fir hier Ënnerstëtzung an dee 
wichtege Feedback.

Duerfir trieden déi gréng Mamer elo mat 3 engagéierte Fraen 
an de Gemengerot: d’Djuna Bernard (31) an d’Lea Vogel 
(19) komme mat neien Iddien a wäerten en neie Wand 
an de Gemengerot bréngen. D’Adèle Schaaf-Haas steet 
mat senger Erfarung vu 6 Joer am Gemengerot a vill 
berufflech Kompetenz deene jonke Conseillèren zur Säit. 
Eis 3 Conseillèrë wäerten sech weiderhi mat vollem Asaz fir 
d‘Gemeng staark maachen an eng konstruktiv awer kritesch 
Politik maachen an där eis Ressourcen, eis Natur a Bëscher, 
eis Kanner an d’Liewensqualitéit, de Wunnengsbau an 
d’Aarmutsbekämpfung, genee wéi d’Mobilité douce an 
nohalteg Finanzpolitik eis Prioritéite sinn. D’Zukunft vun eiser 
Gemeng läit an enger gelongener ganzheetlecher Politik 
an dëse Beräicher bei där déi zukünfteg Generatiounen net 
vergiess gi.

Positiv bei dëse Walen ass, datt deen neie Gemengerot aus 8 
Fraen a 7 Männer besteet. Déi gréng hunn et vir gemaach dat 
Fraen hir Plaz an der Politik hunn an et freet eis datt dëst esou 
lues och an deenen anere Parteien ukomm ass.

Ass gréng nach gefrot? Déi Fro huet een a leschter Zäit a 
Commentairen oft héieren. Abee, mir sinn iwwerzeegt, dat 
gréng nach méi aktuell wéi jee ass an dat déi gréng Ideen 
an Zäite vu Klimawandel a Biodiversitéitsverloscht méi 
wéi jee eng Plaz an der Politik mussen hunn, souwuel um 
lokale wéi um nationale Plang.

Nous souhaitons exprimer un très grand MERCI à tous nos 
électeurs et électrices pour les 10 812 voix avec lesquelles ils 
ont exprimé leur confiance et leur support.

Déi gréng Mamer entrent au conseil communal avec une 
équipe rajeunie de trois femmes engagées : Djuna Bernard 
(31) et Lea Vogel (19) apporteront un vent nouveau au conseil 
communal. Adèle Schaaf-Haas forte de son expérience 
comme conseillère communale ainsi que de son expérience 
professionnelle sera une aide précieuse à la nouvelle équipe. 
Nos trois conseillères continueront à faire une politique 
engagée et constructive dans laquelle nos ressources 
naturelles, notre nature, nos forêts de même que la mobilité 
douce et les finances durables compteront parmi les priorités. 
L’avenir de notre commune consiste dans une approche 
globale dans ces domaines dans laquelle les générations 
futures ne seront pas oubliées.

Un succès indéniable de ces élections est que le nouveau 
conseil communal est composé de 8 femmes et de 7 hommes. 
Déi gréng ont montré que les femmes ont leur place dans la 
politique et nous nous réjouissons que les autres partis suivent 
notre exemple.

Est-ce que déi gréng ont encore une place sur l’échiquier 
politique ? Une question soulevée souvent dans les 
commentaires. Et bien, nous sommes convaincus que déi 
gréng sont plus nécessaires que jamais et que dans une 
période marquée par le changement climatique et la crise de 
la biodiversité la politique de déi gréng a sa place indéniable 
dans la politique, aussi bien sur le plan communal que national.

LÉIF BIERGERINNEN A BIERGER AUS DER GEMENG
CHERS CONCITOYENS ET CONCITOYENNES

Mex Federmeyer
Coprésident déi gréng Mamer

DÉI 3 NEI GEWIELTEN GEMENGECONSEILLÈREN 
LES 3 NOUVELLES CONSEILLÈRES COMMUNALES

Mim Bernard 
Coprésidente déi gréng Mamer
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Moien, 

Ech sinn d‘Djuna Bernard a dierf dann elo säit Juni 
Gemengeconseillère zu Mamer sinn. Dat ass eng 
grouss Éier fir mech, an ech well alle Wielerinnen 
an Wieler Merci fir hier Ënnerstëtzung soen. Ech 
hunn dierfen zu Mamer grouss gi, hu gesinn wéi eis 
Gemeng gewuess ass, a wéi se sech verännert huet. 
Villes verännert sech ronderëm eis, a fir dass mir dat 
schützen kënnen wat eis wichteg ass, musse mer mat 
dëser Verännerung matgoen. Dat bedeit fir mech dass 
mer d‘Energietransitioun ugoen mussen, eis Mobilitéit 
iwwerdenken sollen, eis Wisen, Bëscher an Flëss 
schützen mussen an méi enk als Gesellschaft beieneen 
réckelen sollen. 

Vill ganz konkret Moossnamen a Schrëtt kennen an 
eiser Gemeng gemaach gi, et läit vill Potenzial an 
dësen nächsten 6 Joer. Ech hoffen dass eise Schäfferot 
dëser grousser Verantwortung gerecht wäert gi, a wäert 
mech am Interessi vun de Biergerinnen a Bierger vun eiser 
Gemeng, am Interêt vun eiser Fauna a Flora a virun allem 
de kommenden Generatiounen engagéieren. Fir deenen 
eng Stëmm ze gi, déi een oft net haart genuch héiert. 
Dofir wäert ech verstäerkt um Thema Inclusioun, Bildung, 
Sozial Gerechtegkeet, Kultur a Participatioun schaffen. 
Ech freeë mech op dës nei Erausfuerderung, an der 
Zesummenaarbecht mat mengen zwee Kolleeginnen Lea 
Vogel an Adèle Schaaf-Haas, dem gesamte Gemengerot 
mee virun allem mat de Biergerinnen a Bierger, fir déi ech 
ëmmer en oppent Ouer wëll hunn.

Je suis Djuna Bernard et j‘ai l‘honneur d‘être conseillère 
communale à Mamer depuis le mois de juin. Je tiens à 
exprimer mes sincères remerciements à mes électeurs 
et électrices.  J‘ai pu grandir à Mamer et j‘ai vu ma ville 
natale grandir et se transformer. Beaucoup de choses 
changent autour de nous, et pour protéger ce qui est 
important pour nous, nous devons accompagner ces 
changements. Cela signifie pour moi que nous devons 
aborder la transition énergétique avec ambition, que 
nous devons repenser notre mobilité, que nous devons 
protéger nos prairies, nos forêts et nos rivières et que 
nous devons nous rapprocher en tant que société. De 
nombreuses mesures et étapes très concrètes peuvent 
être prises au niveau communal, et il existe un énorme 
potentiel, en particulier pour les six prochaines années. 
J‘espère que le collège échevinal sera à la hauteur de 
cette grande responsabilité. 

Je m‘engagerai dans l‘intérêt des citoyennes et des 
citoyens de notre commune. Je m‘engagerai pour notre 
flore et notre faune et, surtout, je n‘oublierai jamais les 
générations futures. Pour donner une voix à ceux qui ne 
peuvent souvent pas se faire entendre autrement. C‘est 
pourquoi je m‘engagerai davantage pour les thèmes 
de l‘inclusion, de l‘éducation, de la justice sociale, de la 
culture et de la participation. 

Je me réjouis de ce nouveau défi et de la collaboration 
avec mes deux collègues Lea Vogel et Adèle Schaaf-Haas, 
avec l‘ensemble du conseil municipal, mais surtout avec les 
citoyens*, pour lesquels je veux toujours être à l‘écoute.  BERNARD

Djuna
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Moien,

Ech sin d’Adèle Schaaf-Haas an als alleréischt Mol: Merci 
fir är Ënnerstëtzung bei de Walen, ech si frou fir mech 
weider sechs Joer kënnen fir déi gréng am Gemengerot 
ze engagéieren.

Ech wäert mech weiderhin konstruktiv a kritesch asetzen 
bei de wichtegen Themen wéi dem Wunnengsbau, de 
ville Bauprojet’en, beim Natur- a Klimaschutz an der 
doucer Mobilitéit, der Energietransitioun esou wéi och der 
sozialer Gerechtegkeet an eiser Gemeng.

An enger Gemeng déi esou séier wiisst wéi Mamer ass 
eng wäitsiichteg Politik an dëse Beräicher ëm sou méi 
wichteg fir eis Liewensqualitéit ze erhalen. Ziil muss et 
sinn, gutt ze liewen am Aklang mat der Natur, fir dass och 
déi nächst Generatiounen gutt kënne liewen.

Besonnesch frou sinn ech iwwer d’Resultat vun de 
Fraën an dëse Walen: mat 8 Fraën vun 15 Sëtzer am 
Gemengerot zu Mamer sinn d‘Fraën an der „Majoritéit“ 
a mam Lea Vogel, 19 Joer, ass och déi eischte Kéier eng 
Studentin vertrueden. Dëst dréit zu enger lieweger a 
vielfälteger Demokratie bäi.

An der Entwécklung vun eiser Gemeng musst dir 
als Bierger an Biergerinnen all mat agebonn ginn. 
Gemengesujet‘en ginn iech all Eppes un, dofir setzen mir 
eis an fir är Meenung ze héieren an se an d’Décisioune 
mat afléissen ze loossen.

Ech free mech op all Austausch a Virschléi. 

Tout d’abord : Merci pour votre soutien lors des élections, 
je suis contente de pouvoir m’engager pendant six 
années supplémentaires au conseil communal.

Je continuerai à m’investir de manière constructive et 
critique pour les thèmes comme le logement, les nombreux 
projets de construction, la protection de la nature et du 
climat, pour la mobilité douce et la transition énergétique 
ainsi que pour l’équité sociale dans notre commune.

Pour une commune avec une forte croissance comme 
Mamer, il est d’autant plus important de poursuivre 
une politique à longue vue dans ces domaines en vue 
de garantir notre qualité de vie. Car le but que nous 
poursuivons est de bien vivre en harmonie avec la nature, 
ceci pour garantir une vie saine pour les prochaines 
générations.

Je suis particulièrement contente du résultat des 
femmes lors de ces élections : avec 8 femmes parmi les 
15 conseillers à Mamer, les femmes somment désormais 
en « majorité », et avec Lea Vogel nous avons pour la 
première fois une étudiante au conseil communal. Ceci 
contribue à une démocratie vivante et variée.

Il importe que vous soyez tous pris en compte en tant 
que citoyens et citoyennes dans le développement de la 
commune. Les sujets de notre commune vous concernent 
tous, c’est la raison pour laquelle nous nous engageons à vous 
écouter pour en tenir compte dans les décisions à prendre.

Je me réjouis de tout échange et de vos propositions.SCHAAF-HAAS
Adèle
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Moien, 

Ech sinn d’Lea Vogel a kommen vun der Cap. Ech hunn 
dëst Joer meng Première gepackt am Lycée technique 
agricole op der Sektioun Sciences naturelles. Am Hierscht 
gin ech Geoökologie Emweltnaturwessenschaften 
studéieren a wëll daat Wëssen och mat erabréngen 
bei Diskussiounen an Decisiounen. Ouni Bildung kann 
een sech net weider entwéckelen an dowéinst gin ech 
gläichzäiteg studéieren an sinn aktiv an menger Gemeng 
am Gemengerot. Merci un all déi Leit déi mech gewielt 
hun an mir domadder d‘Méiglechkeet gin dës Erfarung ze 
sammelen an ons Gemeng weider ze bréngen.

Natur a Jugend sinn Themen déi mir zënter laangem um 
Häerz leien. Zënter dat ech op der Cap wunnen sin ech 
bei de Caper Piwitschen aktiv wouduerch mäin Interessi 
un deenen Themen gestäerkt gouf. Ech well mech fir 
d’Natur an d’Jugend asetzen well sie sinn essentiel fir eng 
Zukunft.

Ech si frou an houffreg vir Deel vum Gemengerot ze 
sinn a meng Ideen an déi vu menger Generatioun 
ze representéieren. Ech wëll mech zesummen mat 
menger Partei an mam Gemengerot fir eng nohalteg a 
liewenswäert Zukunft asetzen, wou mir eis Natur schützen 
a wou mir d’Duerfliewen an daat sozialt Mateneen 
fërderen.

Je m‘appelle Lea Vogel et je suis originaire de Capellen. 
Je viens de terminer mon baccalauréat au Lycée 
Technique Agricole dans le domaine des sciences 
naturelles. En automne, je commencerai des études en 
géo-écologie et en sciences de l‘environnement et je 
souhaiterais mettre mes connaissances au service des 
discussions et des décisions. Je suis convaincue que la 
formation est la clé du développement personnel, c‘est la 
raison pour laquelle je poursuis mes études en parallèle 
de mon engagement au sein du conseil municipal. Je 
tiens à remercier tous ceux et celles qui m‘ont donné 
leur voix et m‘ont permis d‘acquérir cette expérience et 
d‘apporter une contribution positive à notre communauté.

La nature et les jeunes me tiennent à cœur depuis 
longtemps. Depuis que j’habite à Capellen, je suis un 
membre actif des Caper Piwitschen d’où mon intérêt de 
plus en plus fort pour ces sujets. Je souhaite m‘engager 
pour la nature et les jeunes, car ils sont la base essentielle 
de notre avenir.

Je suis fière et heureuse d‘être membre du conseil 
municipal et de représenter les idées de ma génération. 
Avec mon parti et le conseil municipal, je souhaite 
m‘engager pour un avenir durable, pour la protection de 
la nature et pour le vivre ensemble dans la vie locale.  

VOGEL
Lea
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Mäin Numm ass Moritz Schaaf, ech hunn 26 Joer an ech hunn 
Enn lescht Joer decidéiert bei déi gréng Mamer politesch aktiv 
ze ginn. Ech wollt dann op dëser Plaz all deene Leit Merci 
soen déi mir bei den Gemengewalen eng Stëmm geschenkt 
hunn. Mäi Wee geet elo nach weider: ech gi mat déi gréng am 
Süde mat an d’Nationalwalen!

Ech freeë mech enorm op dës nei Erausfuerderung. Se gëtt mir 
als Jonken dee virun engem Joer eréischt an d’Beruffsliewen 
eragestart ass, d’Méiglechkeet déi Saachen déi ech a mengen 5 
Joer Studienzäit zu Innsbruck a Wien geléiert hunn mat an den 
politeschen Debat hei zu Lëtzebuerg afléissen ze loossen.

An domat wiere mir scho bei mengem: Firwat?

Et geet mir drëms dass Lëtzebuerg seng Zukunft 
aktiv nohalteg gestalte kann anstatt nozekucken wéi 
d’Konsequenze vum Klimawandel, vun der sozialer 
Ongerechtegkeet, der Wunnengskris an anere Krisen eist 
Liewen hei ëmmer méi schwéier maachen.

Mir Mënschen hunn d’Tendenz bei allen aktuelle Problemer 
ewech ze kucken. Et ass verständlech dass mir dat maachen, 
well et deen „einfache Wee“ ass. Mee bei dëse Krisen, virun 
allem bei der Klimakris, bedeit deen „einfache Wee“ vun Haut, 
dee schwéiere Wee vu Muer. Wat ee méi laang waart iert een 
eppes ënnerhëlt géint de Problem, wat een an Zukunft nach 
vill méi drastesch Moossname muss huelen, fir de Problem 
deen sech an där Zäit verschlëmmert huet, nach iergendwéi an 
de Grëff ze kréien.

Dofir engagéieren ech mech bei déi gréng. Fir iech dobaussen 
ze iwwerzeegen, dass mir Lëtzebuerg all zesummen op de 
Wee vun der Nohalteg kënne bréngen, an dat ouni dass 
dir äert Liewe musst op d’Kopp geheien oder näischt méi 
dierft maachen. Et ass nach net ze spéit fir dës Transitioun 
aktiv kënnen ze gestalten, anstatt se iergendwann mat der 
Briechstaang mussen ëmzesetzen. Déi gréng sinn hei am Land 
fir mech déi eenzeg Partei déi den Eescht vun der Lag erkannt 
hunn an déi néideg Léisungen dofir parat hunn.

Je m‘appelle Moritz Schaaf, j‘ai 26 ans et j‘ai décidé à la fin de 
l‘année dernière de devenir politiquement actif chez les Verts 
de Mamer. Je tiens ici à remercier encore une fois tous ceux et 
celles qui m‘ont donné leur voix. Mon engagement ne s‘arrête 
pas là : je me présente aux élections nationales avec les Verts.

Je me réjouis énormément de ce nouveau défi. En tant que 
jeune personne qui a commencé sa vie professionnelle il y a 
seulement un an, il me donne la possibilité d‘intégrer dans 
le discours politique ici au Luxembourg les choses que j‘ai 
apprises pendant mes cinq années d‘études à Innsbruck et à 
Vienne. 

Et cela nous amène déjà au : pourquoi ?

Il s‘agit pour moi de construire activement un avenir 
durable pour le Luxembourg, au lieu de devoir regarder les 
conséquences du changement climatique, des injustices 
sociales, de la crise du logement ou d’autres crises qui rendent 
notre vie de plus en plus difficile. 

Nous, humains, avons tendance à regarder ailleurs face à 
tous les problèmes actuels. Il est compréhensible que nous 
le fassions, car c‘est la voie la plus „facile“. Mais face à ces 
crises, en particulier la crise climatique, la voie „facile“ 
d‘aujourd‘hui signifie la voie „difficile“ de demain. Si l‘on 
attend plus longtemps avant d‘entreprendre quoi que ce soit 
contre le problème, il faudra prendre des mesures encore plus 
restrictives à l‘avenir pour garder le contrôle du problème, qui 
se sera aggravé d‘ici là.

C‘est pour cela que je m‘engage chez les Verts. Pour vous 
convaincre que nous pouvons placer le Luxembourg sur la voie 
de la durabilité sans que vous deviez remettre en question 
votre vie.

Il n‘est pas encore trop tard pour lancer cette transition nous-
même au lieu de devoir la réaliser dans le futur à tout prix et 
à vitesse maximale. Les Verts sont pour moi le seul parti du 
pays à avoir compris l’urgence de la situation et à proposer les 
solutions nécessaires.

KANDIDAT FIR D’CHAMBERWALEN AM SÜDEN
CANDIDAT AUX ÉLECTIONS LÉGISLATIVES POUR LE SUD

SCHAAF
Moritz

2 KANDIDAT*INNE VU MAMER FIR D’CHAMBERWALEN
2 CANDIDAT.E.S DE MAMER AUX ÉLECTIONS LÉGISLATIVES

6



„Virun de Walen, ass no de Walen“ – an dëst Joer gëllt dat 
ganz sécher. Ech hat déi enorm Chance 2018, am Alter 
vun 26 Joer an d’Chamber no ze réckelen. Fir als jéngst 
Deputéiert dëser Verantwortung gerecht ze gi, war net 
ëmmer einfach, an ech sinn definitiv un dëser Aufgab 
gewuess. Meng Themen déi mech ëmmer ugedriwwen hunn, 
war d’Chancëgerechtegkeet fir all Kand, d’Bekämpfung vun 
der Aarmut an den Ongläichheeten an d’Stäerkung vun der 
Zivilgesellschaft an dem Benevolat. 

All des Themen, si nach ëmmer extrem pertinent an dringend 
– a mir brauchen Politikerinnen an Politiker déi sech fir déi 
schwächst an der Gesellschaft an déi deenen hier Stëmm 
manner Gehéier fënnt asetzen. Ganz konkret fuerderen ech 
e neie Modell vun der Familienaarbechtzäit – fir dass béid 
Elteren méi laang Zäit kënnen doheem bleiwen wann hier 
Kanner nach ganz kleng sinn. Och e Congé bénévolat ass eng 
Fuerderung fir déi ech mech staark maachen, well et déi Leit 
valoriséiert an ënnerstëtzt déi sech fir d’Allgemengwuel an 
hirer Fräizäit engagéieren. Zu gudder Läscht, wënschen ech 
mer méi Bëschcrèchen a Bëschschoulen fir eis Kanner, fir dass 
si sech méi dobaussen beweegen kënnen a méi mat der Natur 
léieren kënnen.

Dir gesitt, no 5 Joer gi mer d‘Iddien net aus, au contraire – 
d’Erfarung mech als Politikerin kënnen ze engagéieren, ass eng 
déi ech gären nach weider wéilt maachen: mat vill Häerzblutt, 
Engagement an Empathie fir déi, op déi et ukënnt.

« Avant les élections, c‘est après les élections » - ce proverbe 
s‘applique particulièrement cette année. En 2018, j‘ai eu la 
grande chance d‘entrer au Parlement à l‘âge de 26 ans. Être 
la plus jeune députée à assumer cette responsabilité n‘a pas 
été facile, et j‘ai définitivement grandi dans cette tâche. Les 
priorités pour lesquelles je m‘engage sont l‘égalité des chances 
pour chaque enfant, la lutte contre la pauvreté et les inégalités 
et le renforcement de la société civile et du bénévolat. 

Ces thèmes sont et restent de la plus haute importance et 
urgence, et nous avons besoin de politiciennes et de politiciens 
qui s‘engagent pour les plus faibles de la société et leur 
donnent une voix. Très concrètement, je demande un nouveau 
modèle de temps de travail familial, dans lequel les deux 
parents auraient plus de temps à consacrer à leurs enfants tant 
qu‘ils sont encore tout petits. Je défends également l‘idée d‘un 
„Congé bénévolat“, qui soulagerait et valoriserait les personnes 
qui s‘engagent pour le bien commun. Enfin, je m‘engage pour 
davantage de jardins d‘enfants naturels et forestiers, afin que 
les enfants puissent vivre et apprendre avec et dans la nature 
dès leur plus jeune âge. 

Vous voyez, après cinq ans, je ne suis pas à court d‘idées, 
bien au contraire. J‘aimerais continuer à faire l‘expérience 
de m‘engager en politique : avec beaucoup de cœur, 
d‘engagement et d‘empathie, pour ceux qui comptent !

KANDIDATIN FIR D’CHAMBERWALEN AM ZENTRUM
CANDIDATE AUX ÉLECTIONS LÉGISLATIVES POUR LE CENTRE

BERNARD
Djuna
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Gemengenemployée
30 Joer | Esch-Uelzecht

SABOTIC
Amra

Gemengerot 
Educateur
46 Joer | Déifferdeng

Sozialpedagog
37 Joer | Schëffleng

Gemengerot 
Tresorier déi gréng
Staatsbeamten (Direktioun AED)

54 Joer | Suessem

Gemengeréitin
Educatrice e.r.
61 Joer | Käl-Téiteng

Diploméiert Infirmière

34 Joer | Suessem
Gynekolog
60 Joer | Esch-Uelzecht

Schäffen
Parteipresident déi gréng

Politikwëssenschaftler

32 Joer | Esch-Uelzecht
Ministesch fir Ëmwelt, 

Klima an nohalteg Entwécklung

49 Joer | Esch-Uelzecht

SEHOVIC
Meris

AGUIAR
Paulo

CLESEN
Nick ERPELDING

Fabienne FABER
Serge

PETRY
Viviane

CLEES
Michel 

Deputéiert | Fraktiounspresidentin

1. Schäffin
Diploméiert Léierin
62 Joer | Beetebuerg

Greffière
43 Joer | Péiteng

LORSCHÉ
Josée MACHADO

Michèle

WELFRING
Joëlle

DÉI GRÉNG KANDIDAT*INNE FIR DE SÜDEN
LES CANDIDAT.E.S VERT.E.S POUR LE SUD
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Gemengeréitin
Sportsproff e.r.
61 Joer | Käerjeng

Gemengerot
Spezialiséierte Schoulmeeschter

35 Joer | Diddeleng

Onofhängege Filmproduzent

68 Joer | Käerch

Sozioökonom
Project Manager déi gréng

27 Joer | Mamer

SIEBENALER-THILL
Josée-Anne THILTGES

Paul

SCHAAF
Moritz STEFFEN

Yves

Soziologin
Coordinatrice am Jugendsekteur

33 Joer | Käerch
Hiewan
58 Joer | Esch-Uelzecht

Studentin
20 Joer | Diddeleng

Kënschtler
30 Joer | Leideleng

Deputéiert 
Gemengeréitin
Architektin
42 Joer | Diddeleng

Deputéierten
Apdikter
55 Joer | Käerjeng

CHAKIR
Iness

GINDT
Raphael

BATTIN
Katja CALES

Laure

HANSEN
Marc

AHMEDOVA
Semiray

Elektroproff
President SICONA sud-ouest

56 Joer | DéifferdengGemengerot
Politikwëssenschaftler 

Konfliktmanager
44 Joer | Beetebuerg

LIESCH
Georges

HIRSCH
Nicolas

Lëscht 3
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OP D‘WALVERSAMMLUNG 
VUN DÉI GRÉNG

DEN 4. OKTOBER AB 19H00
AM MAMER SCHLASS

Invitatioun

D’Claudine Verviers-Wirth wor vun 2018 – 2023 fir déi gréng 
Mamer am Gemengeroot an hatt huet elo seng politesch 
Pensioun geholl. Hatt wor als langjäerege Member vun déi 
gréng an a sëllegen Kommissiounen: Ëmweltkommissioun, 
Mobilitéitskommissioun, Schoulkommissioun an zu lescht als 
gréng Vertriederin am Naturpakt. Ëmwelt, Naturschutz an 
den Asatz vir méi mobilité douce an der Gemeng woren dem 
Claudine seng Themen fir déi hatt sech mat vollem Härz an 
Engagement agesaat huet. 

Mir soen dem Claudine vir säin langjäeregen Asaatz hai op 
dëser Platz MERCI a wënschen him all Guddes!

D’Mim Bernard wor vun 2021 – 2023 Member vum 
Gemengeroot wou hatt fir den JemP Weydert nogerékelt ass. 
Zënter 1999 ass d’Mim Member vun déi gréng Mamer an an 
der Kulturkommissioun, an der Feldweekommissioun an an der 
Inklusiounskommissioun aktiv. 

Als Co-Presidentin vun déi gréng Mamer bleiwt hat awer 
weiderhin am Asaatz a mir soen dem Mim villmols MERCI fir 
säin langjäeregen Asaatz a wënschen him all Guddes!

MERCI CLAUDINE MERCI MIM 

MERCI FIR ÄREN ASATZ FIR DÉI GRÉNG MAMER
MERCI POUR VOTRE ENGAGEMENT POUR DÉI GRÉNG MAMER
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WËSST DIR WAT „LITTERING“ ASS?
LE « LITTERING », ÇA VOUS DIT QUELQUE CHOSE ?

Littering ass eng wëll Entsuergung vun Zigarettestëmp, 
Emballagen, Béchsen oder all aneren Dreck deen een einfach 
op de Buedem werft am Platz an eng Dreckskëscht.

Esou Offall ka ganz negativ Auswierkungen op d’Ëmwelt, 
d’Fauna an d’Flora an op déi mënschlech Gesondheet hunn. 
Déi Haaptkonsequenz ass d’Ëmweltverschmotzung: d’Offäll 
an d’Verschmotzung sammelen sech am Buedem, an am 
Waasser un wat eng Bedreeung fir d’Ökosystemer mat 
sech bréngt.Wärend munch Stoffer jorelaang brauche fir 
sech ze zersetzen, sinn aner Offäll eng direkt Gefor fir 
Déieren a Planzen. Déiere kënnen den Dreck friessen oder 
sech dra verfänke wat am schlëmmste Fall kann zum Doud 
féieren. Ausserdeem hannerloossen esou Platzen e Gefill 
vu Vernoléissegung a sinn einfach net schéin.

D’Awunner sensibiliséieren op d’Problematik an deem 
ee mam gudde Beispill viir geht ass déi Bescht Manéier 
fir d’Gewunnechte laangfristeg ze änneren. Et gëtt eng 
organiséiert Beweegung vu Leit déi eleng oder a Gruppen 
Dreck asammelen: déi sougenannte Cleanwalks. Déi gréng 
Mamer organiséieren 2 Cleanwalks  Sonndes, de 15. Oktober zu 
Capellen (Rendezvous um 10.00 op der Parkplaz beim Tennis) 
a Sonndes, den 19. November (Rendezvous um 10.00 beim 
Mamer Schlass).

Dir géift och gären en einfache mä effikasse Beitrag leeschten, 
da schléisst iech eis un!

Umeldung un mimbernard@hotmail.com ass erwënscht fir 
d’Organisatioun vun den Pincen.

C’est le fait d’éliminer des déchets comme des mégots de 
cigarette, des emballages, des canettes ou tout autre détritus 
de manière inappropriée en le laissant sur la voie publique 
plutôt que de le jeter dans une poubelle. 

La présence de ces déchets entraîne des conséquences 
néfastes pour l’environnement, la faune et la santé humaine. 
Le principal effet est la pollution environnementale : les 
déchets et la pollution s’accumulent dans l’air, la terre et l’eau 
ce qui représente une menace pour les écosystèmes. Tandis 
que certains déchets prennent des années à se décomposer, 
contribuant à la pollution à long terme, d’autres causent des 
dommages considérables à la faune et la flore. Les animaux 
peuvent confondre les déchets et les aliments ou s’y empêtrer, 
causant des blessures ou la mort dans le pire des cas. En 
plus ces endroits jonchés de détritus créent un sentiment de 
négligence et ne sont pas beaux. 

Sensibiliser la population en montrant l’exemple est la 
meilleure façon de changer les habitudes des gens à long 
terme. Un mouvement s’est organisé pour aller ramasser de 
façon individuelle ou en groupe, les déchets jetés par terre, les 
cleanwalks. 

Déi gréng Mamer se proposent d’organiser deux cleanwalks 
le dimanche 15 octobre à Capellen (rendez-vous à 10.00 
parking Tennis) et le dimanche 19 novembre à Mamer 
(rendez-vous 10.00 parking Mamer Schlass).

Si vous avez également envie d’agir avec une action simple 
mais très percutante, joignez-vous à nous!

Inscription souhaitée à mimbernard@hotmail.com pour 
l’organisation des pinces.
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MAMER.GRENG.LU

Kontakt | Contact
déi gréng Mamer
mamer@greng.lu

Maach mat, engagéier dech bei déi gréng Mamer: mamer@greng.lu 
Participe et rejoins déi gréng Mamer
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16. Oktober
27. November
08. Dezember

08. - 12. Dezember

15. Oktober um 10:00 
Tennis op der Cap
19. November um 10:00 
Mamer Schlass

04. Oktober ab 19:00 
Mamer Schlass

14. Januar 2024 um 11:00 
Galerie op der Cap

11. Oktober um 18:00 
Café Kleng Gemeng (Mamer)
08. November um 18:00 
Café du Commerce (Capellen) 
06. Dezember um 18:00 
Holzemer Stuff (Holzem)

GEMENGEROTSSËTZUNG 
RÉUNION DU CONSEIL COMMUNAL

WALVERSAMMLUNG
REUNION ELECTORALE

NEIJOERSCHPATT
RÉCEPTION DU NOUVEL AN

CLEAN WALK

CHRËSCHTMAART 
MARCHÉ DE NOËL

„MEET THE GREENS“

„déi gréng Mamer“ invitéieren Iech häerzlech 
op hier Clean Walk“ – Evenementer. 

« déi gréng Mamer » vous invitent à 
leurs événements « clean walk ».

Begéint de Memberen vun „déi gréng Mamer“ 
bei engem Patt a flotten Diskussiounen. 

Rencontrez les membres de « déi gréng Mamer » 
autour d‘un verre et de discussions inéressantes.

Verkaf vu Gebeess an Zopp 
zu engem Gudden Zweck. 

Vente de confiture et de soupe 
au profit d’une bonne cause.

AGENDA


